
Školní parlament v roce 2022/2023 

 
 

Školní parlament je již 18 let součástí naší školy. Cílem je efektivně spolupracovat a 

komunikovat mezi sebou i dospělými, naučit žáky svobodně se rozhodovat a nést odpovědnost 

za svá rozhodnutí. I v letošním školním roce se školní parlament pravidelně scházel a pracoval. 

 

Září 

V září proběhla tradičně první uvítací schůzka členů školního parlamentu. Sešli se na ní zástupci 

tříd od 4. až 9. ročníku. Nejdříve jsme se seznámili s novými členy, potom jsme společně zvolili 

předsedu a místopředsedu. Pro školní rok 2022/2023 se stala předsedkyní Magdalena 

Kumžáková z 9. A a místopředsedkyní Kristýna Křivánková z 8. A.  Žáci byli seznámeni s plánem 

parlamentu na první pololetí. 

 

Říjen 

I pro letošní rok jsme schválili naše záchranné kartičky – žolíky. Každému zástupci byly karty 

předány, aby je ve své třídě rozdal. Žolík je záchranná kartička, kterou smí použít každý žák 1x 

za pololetí v jednotlivých předmětech. Tuto kartu využívají žáci dle svého uvážení, když 

nechtějí být ústně zkoušeni. 

 

Od 10. října 2022 začala fungovat čekací místnost, kterou navrhli zástupci parlamentu již loni 

při zasedání s paní ředitelkou Mgr. Hanou Matuškovou. Jsme rádi, že nám vedení školy 

vyhovělo a dojíždějící žáci nemusí v sychravých měsících mrznout na zastávce.  

 

Výzva Pěšky do školy – jednalo se o společnou akci s ekotýmem, která proběhla 17. října 2022. 

Akce měla velký ohlas. Sedm tříd mělo plný počet žáků, kteří zavítali v tento den do školy 

pěšky, získali tak certifikát Zlaté pásmo a postoupili do druhého kola. 

 

A jako každý rok k říjnu patří Puntíkový den, který byl uspořádán před podzimními prázdninami 

25. října 2022. Jsme rádi, že našim žákům není lhostejný okolní svět a dokážou podpořit svým 

oblečením s puntíky lidi trpící psoriázou nebo psoriatickou artritidou.  

 



Listopad 

I v letošním školním roce se zapojila naše škola do projektu #jsemlaskavec. Tentokrát jsme 

konání dobrých skutků pojali celoškolní sbírkou pro pejsky a kočičky. Sbírka probíhala od 1. – 

10. 11. 2022 a v pátek 11. listopadu 2022 proběhlo předání. Organizace, kterým jsme 

pomáhali: Psí útulek Voříšek v Čechách pod Kosířem a organizace Kočky v nouzi na Jesenicku.  

 

Ve dnech 14. – 16. listopadu 2022 proběhlo druhé kolo výzvy Pěšky do školy. Jelikož na 14. 11. 

spadá Den bez aut, rozhodli jsme se s ekotýmem zahájit 2. kolo výzvy právě v tento den. Po 

třídenní výzvě bylo o vítězi rozhodnuto. První místo získaly hned dvě třídy – 1. B a 6. B. Obě 

třídy byly odměněny zástupci parlamentu a ekotýmu.  

 

K listopadu se váže také Sbírka vánoční hvězda. Opět byl velký zájem o koupi květiny (vánoční 

hvězdy), kterou jsme podpořili dětské onkologické oddělení Fakultní nemocnice v Olomouci. 

Část z ceny této květiny je právě věnována těžce nemocným dětem a pomáhá jim při 

uzdravování a při rekondičních pobytech po náročné léčbě.  ŠP v této akci vytěžil finanční 

částku 24 600 Kč, která byla předána nadaci Šance. 

 

V neposlední řadě došlo také k vyhotovení nového loga pro Školní parlament ZŠ Němčice nad 

Hanou, které nám navrhla a zhotovila paní učitelka výtvarné výchovy Mgr. Kamila Zderčíková 

Hájková.  

 

Prosinec 

V pondělí 19. prosince 2023 se uskutečnila schůze parlamentu. Na pořadu dne bylo vánoční 

přání. Zástupci parlamentu si rozdělili všechny zaměstnance školy a vydali se jim popřát hezké 

Vánoce a všechno nejlepší do nového roku.  

 

Leden 

V úterý 17. ledna 2023 se konal na naší škole Srdíčkový den. Žáci i zaměstnanci školy měli 

možnost svou koupí různých předmětů podpořit organizaci Život dětem o. p. s. Všechny 

předměty, které nám organizace k prodeji zaslala, se prodaly. Celkový výtěžek 3 660 Kč byl 

následně odeslán na dobrou věc.  

 



Únor 

28. února 2023 proběhlo další zasedání školního parlamentu, na kterém se projednával 

projekt Hrdá škola, Ponožkový den, Den učitelů a další připomínky žáků. Domluvili jsme se, že 

v březnu bude spuštěn projekt Hrdá škola. Žáci byli také seznámeni s plánem na druhé pololetí. 

 

Březen 

Březnová schůzka ŠP proběhla po jarních prázdninách. Se zástupci parlamentu jsme uspořádali 

tématický den – Ponožkový den, který se uskutečnil 21. března 2023. Jednalo se o podporu 

Downova syndromu. 

 

Poslední týden v březnu byl spuštěn projekt Hrdá škola, ve kterém si nejprve žáci, rodiče a 

přátelé školy odhlasovali vzhled loga k naší školní kolekci oblečení. 

 

31. března 2023 proběhl Den učitelů, na němž promluvil zástupce školního parlamentu Tomáš 

Gregor k zaměstnancům školy a poděkoval jim za jejich práci. 

 

Duben 

V měsíci dubnu byl spuštěn čtrnáctidenní e-shop naší školy. Žáci, zaměstnanci a přátelé školy 

si mohli objednat jedinečnou kolekci oblečení, která byla vytvořena pro naši školu.  

 

Květen 

V květnu byl pořádán další tématický den – Teplákový den, který byl spojen s ranní rozcvičkou. 

Žáci a učitelé si tedy pohodlně mohli na začátku první hodiny společně zacvičit. 

 

Červen 

V červnu navštívili naši školu předškoláčci, které přivítala paní zástupkyně Anna Vlčová. 

Předsedkyně školního parlamentu Magdalena Kumžáková seznámila děti s programem a 

společně se vydali do prvních tříd, kde jim prvňáčci předvedli čtení a počítání. Poté se se 

zástupci ŠP přesunuli na program, který proběhl pod vedením paní učitelky Vlčkové, paní 

učitelky Zderčíkové Hájkové a pana učitele Mitany. Předškoláčci se tak mohli seznámit 

s robotickými včelkami, skládáním a programováním robotů. Navštívili také naše dílny, ve 

kterých si kromě manuální práce vyzkoušeli vypalování do dřeva a práci s 3D perem. Na závěr 



se všichni přesunuli do školní jídelny, kde je čekalo překvapení v podobě přípitku dětským 

šampusem. 

 

Závěrem bych chtěla poděkovat všem členům školního parlamentu. Všichni se aktivně podíleli 

na všech akcích, chodili na pravidelné i mimořádné schůzky a především byli vždy nápomocni, 

ať už se jednalo o jakoukoliv akci. 

 

Mgr. Hana Dočkalová, garant ŠP 

 


